
E:\ConvertIT\Release\dir\temp\583237.DOC 

 
 

Referat fra § 79 sygehusmøde 
mandag den 16. juni 2008 på Epilepsihospilatet 
i lokale 3, Administrationsbygningen, Kolonivej 1 

 
 
 
Til stede:  Scleroseforeningen:   Brita Løvendahl og Torben Damsgaard  
 PTU:   Philip Rendtorff 
 Gigtforeningen:   Lene Witte og Henrik Kjær Hansen 
 Vejlefjord   Stig Thomasen 
 Center for hjerneskade  Frank Humle og Lise Lambek 

Epilepsihospitalet Christian Pilebæk Hansen, Hanne Krogh 
Rasmussen og Flemming Christensen  

 Danske Handicaporganisationer Jeppe Sørensen 
Dansk Epilepsiforening  - afbud  

 Muskelsvindfonden  - afbud 
Hjerneskadeforeningen - udeblevet 
Hjernesagen  - udeblevet 

 
Referent:  Flemming Christensen 
 
Til dagsordenen blev tilføjet et punkt 2. b) vedr. henvendelsen til Regionsforeningen/ 
Sundhedsmínisteriet angående kompensation for tab grundet sygeplejerskestrejken, samt 
forhandlingsret jf. aftalen mellem Finansministeren og Regionen. 
  
 
1. Præsentation af Epilepsihospitalet 

 v/Christian Pilebæk Hansen 
 
Christian Pilebæk Hansen gav en kort præsentation af Epilepsihospitalet. 
 

2. Stiftelse af forening til styrkelse af interessefællesskabet  

Bilag: Forslag til vedtægter  
 
Foreningen blev stiftet, og vedtægterne vedtaget med ændringer (se disse). 
 
Der blev valgt 3 bestyrelsesmedlemmer: Flemming Christensen, Henrik Kjær Hansen og 
Brita Løvendahl. 
 

2. b) Henvendelsen til Regionsforeningen/Sundhedsministeriet  

Angående en henvendelse til Regionerne om:  
 
1: kompensation for tab under sygeplejerskestrejken, samt  
2: forhandlingsret for privatsygehusene jf. den indgående aftale mellem Finansministeren 

og Regionerne om budget 2009. 
 

var der enighed om at rette henvendelse angående disse punkter, og i øvrigt se dem 
i sammenhæng med de under punkt 3 nævnte forhold som er: 

 
Enighed om at drøfte følgende emner med Regionerne:  
1. DR’s ønske om at kommunalisere de fleste af §79 sygehusenes tilbud 
2. Kompensation for tab på konflikten  
3. Regulering af takster 

 
I brevet til ministeriet/ministeren skal følgende emner rejses: 
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1.      Bygningstaksameter/ændret takststruktur for at give plads til nybyggeri og    
tidssvarende udstyr. 

2.      § 79 hospitalernes fremtidige placering 
3.      Hævning af fritvalgsrammen 
4.      Sikring af fritvalgsrammen 
 
 

3.   Strategi og opfølgning i forhold til Sundhedsstyrelsen 

 
 Behandlet sammen med punkt 2.b). 
 
4.  Den Danske Kvalitetsmodel 

 v/Hanne Krogh Rasmussen 
 
 Orientering.  
 
5.   Problematikken ang. befordringsudgifter (PTU og Epilepsihospitalet) 

 
Problemerne med frit valg og gratis transport har også berørt Sclerosehospitalet i Haslev 
og omfanget beskrives herfra. 
 
Problemet løftes af Stig Langvad på møde med ministeren den 19.06.08. 
 
 

6.  Samarbejde/driftsaftale med regionerne  
Herunder drøftelse af en fornyet henvendelse til Danske Regioner jf. Gigtforeningen og 
Scleroseforeningens mail af 10. juni 2008 

 
Se under 2.b). 

 
 

7.  Eventuelt – herunder punkter til næste møde  

 
Der udarbejdes en pressemeddelelse om stiftelse af foreningen.  
 
Næste møde: Hos Gigtforeningen den 6.10. kl. 13. 

 
 
 
 
 
 


